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ACTA 

JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE 31 DE MARÇ DE 2022 

Acta de la Junta General ordinària, celebrada per la Comunitat de Regants - 

Sindicat Agrícola de l’Ebre, el dia trenta-u de març de dos mil vint-i-dos. 

Essent les 18.00 hores, el president de la Comunitat, Víctor Delsors, obre la 

sessió. Havent-se complert els requisits establerts pels articles 55 i 57 de les 

Ordenances pel que fa a la convocatòria i la seva publicitat, per tant, amb el 

quòrum establert pels articles 60 i 61, declara vàlidament constituïda 

l’Assemblea, en segona convocatòria.  

Anuncia que d’acord amb l’article 63, no havent-ho acordat la Junta de 

Govern ni sol·licitat verbalment un terç dels assistents, les votacions seran 

públiques. Els torns de paraula, rèplica i súplica dels comuners es faran 

evitant el creuament d’intervencions. Totes les preguntes es faran a precs i 

preguntes excepte en el punt dels comptes.   

I, en compliment de l’article 54, demana tres voluntaris per signar l’acta, 

juntament amb el president i la secretària de la Comunitat. S’ofereixen Jordi 

Ardit Cordero, Jordi Casanova Casanova i Josep Castells Rovira. 

Assisteixen a la Junta General 55 persones, que es relacionen a continuació:

PRESENTS: 

Alcalà Sorribes, Domingo 

Callau Casanova, Raul 

Carles Gilabert, Ramon 

Carles Pastor, José Mª 

Casanova Casanova, Fco. Javier 

Castells Queral, Susana  (Semillas 

Certificadas Castells, S.L.) 

Culvi Porres, Teresa 

Curto Hierro, Josep Xavier 

Delsors Pomar, Víctor 

Domingo Buera, Antonio José 

Franch Sorribes, Joaquín 

García Bonet, Óscar (García Pasies, 

Joaquín) 
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Giménez Uribe, Juan Luís 

Marin Serral, Pablo Ramon 

Reverté Solà, Diego 

Santiago Casanova, Álvaro 

Tallada Ravanals, J. Antonio (SAT 

Mas Ravanals) 

Vilà Jordà, Laura (UGONRA, S.A.) 

Vila Bo, David (Explotaciones 

Agrícolas Vila Bo) 

Vila Buera, Iban 

 

Álvarez Vázquez, Enrique 

Ardit Cordero, Jorge 

Arques Castells, Raül 

Arques Tomàs, Lázaro 

Balagué Blanch, José 

Bertomeu Agramunt, Joan 

Bertomeu Callau, Robert 

(Ajuntament Deltebre) 

Bertomeu Navarro, Eva 

Bertomeu Torres, José 

Callau Fosch, Hilario 

Casanova Casanova, Albert 

Casanova Casanova, Jorge 

(Arrossaires del Delta) 

Cascón Escribano, Adolfo 

Castells Franch, José Pedro 

Castells Rovira, Josep 

Espanya Forcadell, Antoni 

(Ministerio para la Transición Ecológica) 

Forés Sabaté, Juan 

Fosch Navarro, Agustín 

Franch Arques, Kilian 

Franch Bo, Javier 

Franch Enrique, Primitivo J. 

Gil Mascarell, Francisco J. 

Guinart Sabaté, Antoni  (Fund. Priv. 

Carmen y Mª José Godó) 

Martí Bertomeu, Fermín 

Martí Martí, M. Sebastià 

Martínez Melich, J. Francisco 

Navarro Franch, Alexandre (Joaquín 

Navarro Arques) 

Otamendi Escoda, Marcela 

Pegueroles Abadie, Josep M. 

Pons Melich, J. Alberto 

Ravanals Tallada, Felipe Mª 

(Asunción Ravanals de Ramon i Mª 

Fàtima Hernández Ravanals i germans) 
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Reverté Casanova, Sergio 

Santiago Ignacio, Álvaro 

Solé Subirats, Julio (Julio Solé Sancho) 

Tomàs Callau, José Pedro

 

REPRESENTATS: 

Els que figuren al quadre resum que s’uneix al present llibre d’actes en 

l’apartat ANNEXOS. 

En total, a la sala hi ha presents i representats 535 vots. 

  

El president presenta el primer punt de l’ordre del dia: 

1r.- LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA O ACORDS DE L’ÚLTIMA JUNTA 

GENERAL CELEBRADA 

La secretària de la Comunitat, Laura Vilà, llegeix els acords de la Junta 

General Ordinària celebrada el dia 25 de novembre de 2021, els quals 

s’aproven amb el vot en contra del Sr. Joan Francesc Martínez. 

 

A continuació, el president presenta el segon punt de l’ordre del dia: 

2n.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA JUNTA DE GOVERN. RATIFICACIÓ 

D’ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 

Pren la paraula la coordinadora tècnica, Meritxell Jardí, que presenta un 

balanç de les actuacions fetes l’any 2021.  

Explica les actuacions de millora de la xarxa de reg, a través d’obres 

d’entubament i de revestiment de sèquies. Pel que fa als entubaments, s’ha 

actuat sobre 14.044,32 metres lineals d’una quarantena de sèquies i braçals 

de les diferents zones. Pel que fa als revestiments, s’ha actuat sobre 15.886 
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metres lineals. L’obra més important ha estat la de la sèquia Illa de Mar, que 

s’ha finançat amb una subvenció de l’ACA, la qual també s’ha destinat a la 

construcció d’un fals túnel a la sortida del túnel de Tivenys, amb l’objectiu 

d’eliminar el risc d’esllavissades dels talussos que els últims temps havien 

estat afectant la capacitat hidràulica del Canal en aquest punt, reduint la seva 

secció eficaç, així com camins de servei i propietats privades confrontants.  

A continuació, explica que s’ha donat continuïtat a l’automatització. El 

projecte es va iniciar fa dos anys a la Séquia 2 i en aquest temps s’ha pogut 

comprovar que la incorporació de tecnologies de telecomandament i 

telegestió permeten un millor aprofitament de l’aigua des del punt de vista 

agronòmic i ambiental, a més d’una reducció dels costos energètics. Ara, s’ha 

complementat amb altres regs i la millora dels equips i actualització dels 

sistemes de comunicacions a les estacions de bombament, així com la 

substitució dels motors al Pal.  

Pel que fa a la maquinària, informa que s’ha adquirit una retroexcavadora de 

cadenes. I en el marc del Grup Adhoc, explica que s’ha fet un tractament 

integral al sector Bassot, amb petites actuacions als desaigües i als tubs per a 

evitar la transmissió de cargol poma entre les parcel·les. També s’han fet els 

habituals tractaments amb aigua de mar post collita per al control i 

eradicació de la plaga als desaigües. I s’ha iniciat la construcció de dues noves 

estacions de bombament a Ponts de Rei i el Riet de la Zaida, que permetran 

aportar aigua dolça a la bassa del canal Vell en la quantitat i el moment que 

es consideri oportú, per tal d’equilibrar els nivells de salinitat i afavorir la 

renovació de l’aigua a la bassa i, posteriorment, a la badia del Fangar. A la 

vegada, permetran mantenir baixos els calats dels desaigües i evitar així la 

propagació del cargol poma en aquest sector. 

Continua la coordinadora tècnica exposant les mesures adoptades per a 

mitigar la pujada de preus, les quals han consistit en l’aprovisionament de 

materials, la reducció dels kW a les estacions de bombament, l’amortització i 

versatilitat en els llocs de treball, la internalització de serveis i inversions, 
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minimitzar desplaçaments i treballar en format digital. Pel que fa a la 

reducció dels kW a les estacions de bombament, es farà amb mesures com la 

col·locació de grups electrògens que permetin combinar el consum amb el de 

la xarxa principal en moments puntuals com l’inici de la campanya; 

temporalitzar l’època de reg reduint la potència contractada o inclús donant-

ne de baixa algun de forma temporal; avançar amb les energies renovables; 

vigilar el bon ús de l’aigua i, si la pujada de preus continua i la situació es 

torna insostenible, regar per torns.  

A tall d’exemple, la coordinadora tècnica mostra un gràfic que compara els 

consum i la despesa elèctrica entre el 2020 i el 2021 i reflecteix que malgrat 

haver aconseguit una reducció del 19% en el consum, s’ha registrat un 

augment de l’11,50% en la despesa. Això és degut a l’increment d’un 38% del 

preu mitjà del kW, cosa que significa que si no s’hagués produït aquest estalvi 

en el consum, hauríem tingut un sobrecost de 101.400,00 €.   

En aquest punt, pren la paraula el president de la Junta de Govern, Fco. Javier 

Casanova. Incideix en el caràcter excepcional d’aquest 2022 per la despesa 

energètica, que representa el 73% de la partida de subministraments en el 

capítol de despeses. Diu que s’està treballant per a que la Comunitat sigui el 

més sostenible possible, però fa un prec als comuners en el sentit que cal  

mentalitzar-se de fer un bon ús de l’aigua prestant atenció no només a 

l’aigua que entra per la boquera sinó també a la que surt pel desaiguador. 

Continua el president de la Junta de Govern fent un balanç de gestió, de la 

qual mostra la seva satisfacció. Pel que fa a l’ordinària, exposa que es 

continuaran fet inversions per millorar la gestió en l’àmbit del Canal, amb 

actuacions de manteniment com les que duu a terme l’equip de juntes, 

format per treballadors versàtils que a l’estiu són regadors i que a l’hivern es 

dediquen a la reparació de juntes; en l’àmbit dels Regs, amb la continuïtat del 

pla d’entubats per a estalviar en manteniments; en l’àmbit dels Drenatges, 

davant de l’escenari de canvi climàtic; i en l’àmbit de la Maquinària, com a 

part del servei que es dóna als comuners.  
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Però més enllà de la gestió ordinària el president de la Junta de Govern posa 

en valor la gestió extraordinària que es fa en la defensa de la zona regable i 

es concreta en la participació en fòrums agronòmics com PRODELTA, que 

treballa en temes com les mesures agroambientals, els grups operatius per a 

dur a terme projectes innovadors (sembra en sec, arròs ecològic, ...) i d’altres 

com la Taula de Consens pel Delta. També destaca, en el marc de la gestió 

extraordinària, la cerca d’ajuts i subvencions. 

En aquest punt, pren la paraula la secretària adjunta i responsable del 

Departament Jurídic, Eva Bertomeu. Explica que durant el 2021 s’han sotmès 

a consulta pública tres documents de planificació hidrològica molt importants 

als quals, tant des de la Comunitat de Regants com de la Taula de Consens, 

s’han presentat al·legacions. Un dels documents és el Pla de Protecció del 

Delta de l’Ebre, que està patint un retard en la seva aprovació definitiva. Els 

altres són el Pla Hidrològic de la Conca de l’Ebre, que porta com a annex el 

Pla de Gestió del Risc d’Inundació.   

Aquesta setmana ha arribat la resposta a les al·legacions al Pla de Conca. 

Preocupa, especialment, el gran volum d’inversió que es destina a millora del 

coneixement i bases de partida (estudis, projectes, modelitzacions, 

caracteritzacions, assajos, ...), que les actuacions per a la millora ambiental al 

Delta es finançaran en funció de la recaptació del CAT (art. 3 de la Llei 18/81) 

i la inclusió, dins de les actuacions a la costa, de la confecció d’un nou 

atermenament incorporant els terrenys que tinguin característiques de 

Domini Públic Marítim Terrestre i de la realització d’una franja de protecció 

que permeti el lliure moviment de la costa, a més de l’execució de quatre 

possibles transvasaments de sorres.  

A la resposta de les al·legacions de la Comunitat, se’ns diu que tenim més 

aigua que cap altra comunitat de regants de la conca. L’advocada recorda, en 

aquest punt, que els nostres cabals concessionals són de regadiu, però també 

ambientals. I pel que fa a la petició de consideració de les infraestructures de 

la Comunitat com a d’interès general, ens diuen que hem de seguir la 
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tramitació habitual. Tot i que no és una resolució definitiva, la conclusió és, 

per tant, de preocupació.  

A continuació, es procedeix a la ratificació de tres acords de la Junta de 

Govern de data 10 de març de 2022: 

Primer.- Tots els comuners que ho desitgin podran rebre les comunicacions 

en format digital, prèvia signatura de l’autorització corresponent. L 

Segon.- No s’arreglarà un malecó si aquest no respecta la servitud de pas 

mínima per a poder passar la maquinària. 

Tercer.- Consultar, per part de la Junta de Govern, a la Confederació 

Hidrogràfica de l’Ebre (CHE) la possibilitat que fills i filles de comuners 

puguin assistir a les assemblees generals, sense veu ni vot. 

Tots els acords són ratificats per unanimitat.  

El president dóna pas a una pausa – cafè. 

 

Es reprèn la Junta General amb el tercer punt de l’ordre del dia: 

3r.- INFORMES DE LA PRESIDÈNCIA DE LA COMUNITAT 

El president de la Comunitat, Víctor Delsors, informa de les reunions 

convocades per les diferents associacions o administracions, a les quals la 

Comunitat de Regants ha estat present o representada. 

CONFEDERACIÓ 

HIDROGRÀFICA DE L’EBRE 

(CHE) 

21/12/2021 Ple de la Comissió de Desembassament 

22/03/2022 Junta d’Explotació 

 

FEDERACIÓ NACIONAL DE 

COMUNITATS DE REGANTS 

(FENACORE) 

30/11/2021 Junta Directiva 

01/03/2022 Junta Directiva 
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FEDERACIÓ DE COMUNITATS 

DE REGANTS DE LA CONCA 

(FEREBRO) 

31/03/2022 Junta General 

 

ASSOCIACIÓ CATALANA DE 

COMUNITATS DE REGANTS 

(ACATCOR) 

26/11/2021 
VIII Trobada de Comunitats de Regants de 

Catalunya i Junta Directiva 

24/03/2022 Junta Directiva  

 

DEPARTAMENT  

D’ACCIÓ CLIMÀTICA, 

ALIMENTACIÓ I AGENDA 

RURAL 

10/12/2021 
Reunió amb el director general de Polítiques 

Ambientals, Sr. Antoni Ferran 

11/12/2021 Reunió amb la consellera, Teresa Jordà 

16/12/2021 Reunió de la Comissió Tècnica del Cargol Poma 

 

PARC NATURAL DEL DELTA 

DE L’EBRE 
08/03/2022 Junta Rectora 

 

AGÈNCIA CATALANA DE 

L’AIGUA (ACA) 
24/02/2022 Reunió 

 

CONSORCI D’AIGÜES DE 

TARRAGONA (CAT) 

14/12/2021 Consell d’Administració 

14/03/2022 Consell d’Administració 

 

TAULA DE CONSENS  

PEL DELTA 

09/12/2021 Reunió 

14/01/2022 Reunió 

10/02/2022 Reunió 

10/03/2022 Reunió 

 

PRODELTA 
22/12/2021 Junta Directiva 

14/03/2022 Junta Directiva 

 

IRTA 
13/01/2022 Reunió 

04/03/2022 Reunió 

 

ALTRES 25/01/2022 Reunió amb Unió de Pagesos 

 

A continuació, el president presenta el quart punt de l’ordre del dia: 
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4t.- EXAMEN I APROVACIÓ DE LA MEMÒRIA GENERAL CORRESPONENT A 

L’ANY ANTERIOR, EL QUAL S’ACABÀ EL DIA 31 DE DESEMBRE DE 2021, COSA 

QUE PRESENTARÀ LA JUNTA DE GOVERN (APARTAT PRIMER DE L’ARTICLE 

56) 

La secretària adjunta i responsable del Departament Jurídic, Eva Bertomeu, 

procedeix a llegir la memòria general.  

1.- S’han contestat 268 instàncies de comuners. 

2.- S’han tramitat 124 canvis de nom, 25 d’horta i 99 d’arrossar. 

3.- S’han tramitat 13 expedients d’altes, baixes i rebaixes de reg. 

4.- S’han contestat 4 requeriments de la Confederació Hidrogràfica de l’Ebre 

(CHE) de certificat – informe sobre noves concessions d’aigües subterrànies 

(pous).  

5.- S’han fet 10 advertiments del Jurat de Regs. 

6.- S’han celebrat 26 Juntes de Govern ordinàries i una Junta de Constitució 

de la Junta de Govern i el Jurat de Regs.   

7.- S’han celebrat 2 Juntes Generals ordinàries. 

8.- Recursos via administrativa: 

- S’ha presentat un escrit d’aportacions, suggeriments i comentaris amb 

relació al Pla per a la Protecció del Delta de l’Ebre del Ministeri per a la 

Transició Ecològica i el repte Demogràfic.    

- S’han presentat al·legacions davant la CHE al Pla de Gestió del Risc 

d’Inundació 2022 - 2027. 

- S’han presentat al·legacions davant la CHE al projecte de Pla Hidrològic 

de la Demarcació de l’Ebre 2021 – 2027. 



Actes de Juntes Generals celebrades per la Comunitat de Regants  

Sindicat Agrícola de l’Ebre durant l’any 2022 

 

 

 11 

9.- Obres 

- S’ha fet tota la tramitació administrativa del projecte “Optimització de 

l’ús de l’aigua – revestiment de la sèquia Illa de Mar Esquerra” promoguda 

per l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA). Import: 612.971 € 

- S’ha fet tota la tramitació administrativa del projecte “Optimització de 

l’ús de l’aigua - construcció del fals túnel de Tivenys” promoguda per 

l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA). Import: 287.447 € 

10.- Ajuts i subvencions 

- S’ha tramitat davant del Departament d’Acció Climàtica de la 

Generalitat la sol·licitud de l’ajut per les actuacions de lluita contra el 

cargol poma realitzades entre el 15 d’octubre de 2020 i el 15 d’octubre 

de 2021, en el marc de l’Ordre ARP/296/2015 del Grup Adhoc sobre la 

conservació de la biodiversitat i lluita contra espècies invasores. 

Corresponen al tractament amb aigua de mar post collita, el 

tractament integral del sector Bassot i l’aportació d’aigua dolça i 

protecció del Canal Vell. Import: 168.918 € 

- S’ha tramitat davant del Departament d’Acció Climàtica de la 

Generalitat la sol·licitud de l’ajut a les comunitats de regants per a la 

millora i modernització de les xarxes de regadius, per a un projecte 

d’instal·lació fotovoltaica en modalitat aïllada de bombeig solar directe 

a la bomba del Riet de la Zaida. Import: 51.071 € 

- S’ha tramitat davant del Departament d’Acció Climàtica de la 

Generalitat el pagament de l’ajut a les comunitats de regants per a la 

millora i modernització de les xarxes de regadius, per a un projecte de 

telecomandament i automatització de la Sèquia 2 i de les estacions de 

bombeig de Pal, Illa de Mar i Olles. Import: 60.283 € 

- S’ha tramitat davant del Departament d’Acció Climàtica la sol·licitud 

del pagament de l’ajut per a la realització de projectes pilot 
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innovadors, corresponent a un projecte de producció ecològica d’arròs 

en zones amb limitacions naturals específiques com el Delta de l’Ebre. 

Import: 10.500,00 € 

-  S’ha signat un conveni de col·laboració per constituir un nou Grup 

Operatiu a executar el projecte pilot innovador Rice Fertisat, que té 

com a objectiu establir una metodologia per a la fertilització 

nitrogenada d’excel·lència en el cultiu de l’arròs. Estat: pendent de 

resolució de concessió.  

- S’ha tramitat davant la Diputació de Tarragona una sol·licitud de 

subvenció nominativa per al projecte d’estabilització de talussos al 

camí de l’Assut. Import: 45.000,00 €   

11.- Altres tràmits: 

- S’ha assistit a la Taula de Consens pel Delta en les tasques de 

Secretaria i Administració, rebent la Comunitat de Regants per aquesta 

col·laboració una aportació de 33.600 €.  En concret: 

- S’han fet 10 sol·licituds de reunions a representants de les diferents 

administracions: Ministra per a la Transició Ecològica, Secretari 

d’Estat de Medi Ambient, Director General de Polítiques 

Ambientals, … 

- S’ha col·laborat en la redacció d’ al·legacions a diversos documents 

de planificació hidrològica com el Pla Hidrològic de la Demarcació 

de l’Ebre o el Pla de Gestió del Risc d’inundació. 

- S’ha gestionat la recollida de firmes entre la ciutadania i entitats, 

tant d’al·legacions al Pla de Protecció del Delta del Ministeri com 

de queixes al Síndic de Greuges per a obrir un procés d’infracció 

comunitària.  

- S’han convocat dos assemblees informatives per a les entitats 

adherides i s’ha fet difusió entre elles, via correu electrònic, de 

totes les activitats de la Taula 
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- S’ha tramitat una subvenció nominativa a la Diputació de 

Tarragona en concepte d’Activitats de la Taula. 

- S’han elaborat 5 notes de premsa i convocat 3 rodes de premsa per 

als mitjans de comunicació. 

- S’ha participat en el concurs d’arrendament d’un immoble per a ubicar la 

seu de l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) a Tortosa, ofertant el Palau 

Montagut. 

Se sotmet aquest punt a votació, el qual s’aprova per unanimitat.  

 

A continuació, el president presenta el cinquè punt de l’ordre del dia:  

5è.- A) EXAMEN, APROVACIÓ O CENSURA, SI ESCAU, DELS COMPTES 

ANUALS DOCUMENTATS, DE TOTS ELS INGRESSOS I DESPESES DELS 

PRESSUPOSTOS DE L’EXERCICI ECONÒMIC TANCAT EL DIA 31 DE DESEMBRE 

DE 2021, ELS QUALS HAURÀ DE SOTMETRE LA JUNTA DE GOVERN (APARTAT 

PRIMER DE L’ARTICLE 56. SI FOS EL CAS, ACORD PER APLICAR L’APARTAT D) 

DE L’ARTICLE 54) 

Pren la paraula el Sr. Joaquim Alastuey, assessor extern, que presenta els 

comptes de l’exercici econòmic tancat el 31 de desembre de 2021. Fa una 

explicació de les diferents partides dels capítols d’ingressos i de despeses i 

destaca les variacions més significatives que s’han produït entre el 

pressupost i el realitzat. 

Inicia la seva explicació pel resultat econòmic ordinari.  

En el capítol d’ingressos, provinents de les derrames, cànons, convenis i 

subvencions, l’assessor explica que, respecte al pressupostat, el realitzat ha 

estat de 144.706 €. En el capítol de despeses, el realitzat també ha estat més 

elevat que el pressupostat, en 280.166 €.  
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Les principals desviacions en el capítol de despeses s’han produït en la 

partida de despeses de proveïdors.  

D’una banda, en l’apartat d’electricitat i combustibles, a l’alça, per la pujada 

dels preus de la llum i els carburants. Malgrat que s’ha pogut controlar, en 

part, per un estalvi en el consum, l’evolució dels preus ha fet que 

s’incorporés una partida no prevista en el capítol de despeses del pressupost, 

consistent en una provisió de fons de 300.000 € per a subministraments i 

altres.  

Per contra, s’ha produït una desviació a la baixa tant en l’apartat de 

manteniments, per l’efecte positiu de totes les inversions realitzades 

(automatització del canal, entubament de sèquies, motors més eficients i 

maquinària), com en el de serveis professionals.  

Quant a les despeses de personal, l’assessor destaca que la plantilla mitjana 

del 2021 ha estat de 76 persones.  

Pel que fa al resultat econòmic extraordinari, en el capítol d’ingressos, 

l’assessor informa del cobrament de la segona anualitat de la subvenció pel 

temporal Glòria, que es compensa amb les despeses corresponents a 

justificar en 5 anys, i de la recuperació de 145.000 € del crèdit que la 

Comunitat té amb Regants Esquerra, S.L.   

En el capítol de despeses, explica que figuren partides com l’amortització de 

projectes de revestiment de sèquies que ja no s’executaran (PODE).   

Amb la suma del resultat econòmic ordinari, que ha estat de 210.651 €  i del 

resultat econòmic extraordinari, que ha estat de – 13.014 €, la liquidació del 

pressupost del 2021 dóna un resultat positiu de 197.637 €, un benefici que es 

proposa aplicar a resultats negatius d’exercicis econòmics anteriors amb 

l’objectiu de reforçar la posició de la Comunitat per tal d’afrontar i accelerar 

les noves inversions en entubats i altres conceptes amb recursos propis. 
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Finalment, l’assessor exposa el balanç de situació i l’evolució de 

l’endeutament bancari, que és de 2.297.776 €, i passa la paraula a l’auditor 

extern. 

 

5è.- B) PRESENTACIÓ DE L’INFORME D’AUDITORIA DELS COMPTES ANUALS 

DE L’EXERCICI 2021 

Pren la paraula el Sr. José Mª Escartín, auditor extern, per exposar que s’han 

auditat els comptes anuals de la Comunitat de Regants – Sindicat Agrícola de 

l’Ebre, que comprenen el balanç a 31 de desembre de 2021, el compte de 

pèrdues i guanys, l’estat de canvis en el patrimoni net, l’estat de fluxos 

d’efectiu, i la memòria corresponents a l’exercici finalitzat en aquesta data  i 

que en la seva opinió, els comptes anuals de l’exercici 2021 expressen, en 

tots els aspectes significatius, la imatge fidel del patrimoni i de la situació 

financera de la Comunitat de Regants - Sindicat Agrícola de l’Ebre a 31 de 

desembre de 2021, així com dels seus resultats corresponents a l’exercici 

anual finalitzat en aquesta data, de conformitat amb el marc normatiu 

d’informació financera que resulta d’aplicació i en particular amb els principis  

i criteris comptables que hi estiguin continguts. 

S’obre un torn de paraula del qual fan ús: 

El Sr. Joan Francesc Martínez pregunta per la relació econòmica entre la 

Comunitat de Regants i la Taula de Consens. La secretària adjunta, Eva 

Bertomeu, li respon que per una banda la Comunitat fa una aportació 

econòmica a la Taula en concepte de quota, establerta per a tots els 

membres de l’associació. Però per l’altra, la Comunitat també presta a la 

Taula uns serveis professionals de secretaria i administració pels quals rep, al 

seu torn, una compensació econòmica. 

Continua el Sr. Joan Francesc Martínez i demana un aclariment amb relació a 

unes despeses que ha nombrat l’assessor referents a obres ja començades 
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però no acabades. El president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, 

diu que es tracta, concretament, de despeses d’amortització de projectes de 

revestiment de sèquies que ja no s’executaran, els quals es van fer dins del 

Pla d’Obres de Condicionament i Millora de la Infraestructura Hidràulica del 

Delta (PODE), fa molts anys, i han quedat obsolets. El Sr. Martínez creu que 

les persones que en el seu dia van encarregar aquests projectes haurien 

d’assumir la seva responsabilitat.   

Se sotmet a votació aquest punt, en els seus apartats A) i B), el qual s’aprova 

amb el vot en contra del Sr. Joan Francesc Martínez.  

 

A continuació, el president presenta el sisè punt de l’ordre del dia:  

6è.- TOT ALLÒ QUE CONVINGUI PER AL MILLOR APROFITAMENT DE LES 

AIGÜES I PER A LA DISTRIBUCIÓ DEL REG DURANT AQUEST ANY 

A) TANCADA I SOLTADA DE LES AIGÜES 

El president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, recorda que la data 

de referència per a fer la soltada de les aigües és el 25 d’abril i demana a 

l’Assemblea la seva confiança per a que aquesta data es pugui modificar, 

d’acord amb el criteri de la Junta de Govern, segons l’estat de les feines i les 

condicions meteorològiques. 

Se sotmet aquest punt a votació i s’aprova per unanimitat.  

 

B) ALTES I BAIXES EN EL REG 

Pren la paraula la secretària adjunta i responsable del Departament Jurídic,  

Eva Bertomeu, per informar l’Assembla de la relació de d’altes, baixes i 

rebaixes de reg aprovades en Junta de Govern, per ratificar en la Junta 

General. 
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Baixes de reg 

CODI REGANT CULTIU JORNALS 

04393 PAGÀ CARABONELA, JOSÉ Horta 0,27 

01083 
CASANOVA BERTOMEU, FRANCISCO 
(CASANOVA CEBOLLA, JESSICA) 

Horta 0,46 

05342 
PRATS FABRA, CARMEN 
(FORÉS BAYO, JOSEFA) 

Horta 0,16 

    

  

TOTAL 0,89 
 

Explica que els tres expedients corresponen a requalificacions de sòl, de 

rústic a urbà, per la qual cosa entren dins dels requisits que marca la llei per a 

poder donar les baixes de reg.    

Se sotmet aquest punt a votació i s’aprova per unanimitat.  

 

A continuació, el president presenta el setè punt de l’ordre del dia: 

7è.- PRECS I PREGUNTES 

Joan Francesc Martínez justifica el seu vot en contra al primer punt de 

l’ordre del dia relatiu a l’aprovació de l’acta o acords de l’última Junta 

General en què hi va haver eleccions als òrgans de govern comunitaris. 

Afirma que dues de les persones elegides estan relacionades o havien estat 

membres d’una Junta de Govern anterior a la qual acusa de corrupció.  

El president de la Comunitat, Víctor Delsors, li demana que moderi el seu 

llenguatge.  

Per la seva part, el vicepresident de la Junta de Govern, Xavi Curto recorda 

que tots els membres dels òrgans de govern comunitaris i les seves 

presidències són elegides democràticament d’acord amb els estatuts. Creu 

que en tots els fòrum és positiu que hi hagi esperit crític, però cal que es 
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mesurin les paraules a l’hora de fer acusacions i no arribar, en cap cas, al que 

qualifica de violència verbal.  

Continua Joan Francesc Martínez per referir-se al pla d’entubats. Creu que 

són obres necessàries però il·lícites, ja que s’haurien de finançar a través del 

cànon de regulació de la Llei 18/81. I que els esforços de la Junta de Govern 

haurien d’anar dirigits a fer complir la normativa i no carregar sobre els 

comuners el cost de les obres destinant 2 euros de la derrama.   

Fermín Martí lamenta el mal estat de la casilla de Camarles, creu que dóna 

una molt mala imatge. El president de la Junta de Govern, Fco. Javier 

Casanova, li contesta que el Servei Tècnic ja treballa en un projecte de 

rehabilitació de la teulada. 

Kilian Franch lamenta les acusacions del Sr. Joan Francesc Martínez a una 

Junta de Govern anterior de la qual, recorda, ell era secretari. Creu que les 

paraules expressades són despreciables i inacceptables i que, lluny de la 

corrupció, dades com la de l’evolució de l’endeutament bancari són una 

mostra de la bona gestió que s’ha fet els últims anys. En la seva condició de 

tinent d’alcalde de l’Ajuntament de Deltebre, agraeix també el suport i la 

col·laboració de la Comunitat de Regants. 

Albert Pons exposa que moments de gran necessitat d’aigua per al cultiu de 

l’arròs com són els mesos d’estiu coincideixen en un augment de la demanda 

per part del CAT, la qual cosa repercuteix en una disminució dels cabals 

circulants pels regs. Expressa el seu temor que després de dos anys en què la 

situació no ha estat tan greu com a conseqüència del COVID, ara torni a 

passar. El president de la Junta de Govern, Fco. Javier Casanova, li contesta 

que el consum del CAT no arriba mai al total de la concessió i que des del 

moment que se’ls va demanar, en època de reg agafen l’aigua a la vegada 

dels canals de l‘Esquerra i de la Dreta, en volums iguals. Afegeix també que 

amb l’automatització de la Sèquia 2 s’ha aconseguit acabar amb les 

oscil·lacions de cabal que tenia. 
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I no formulant-se cap més pregunta ni prec, la constància en acta de la qual 

es demani expressament, el president dóna per acabada la Junta General, 

essent les 20.07 hores, i agraint als presents la seva assistència. 

 

 

El President de la Comunitat            La Secretària de la Comunitat 

 

 

 

       Víctor Delsors Pomar                                            Laura Vilà Jordà 

 

 

 

En representació dels partícips assistents: 

 

 

 

Sr. Jordi Ardit  Sr. Jordi Casanova                    Sr. Josep Castells 
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